
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 17. 3. 2025 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: M. Škandera 

Neomluveni: prof. MUDr. P. Pafko, DrSc., W. Lytle 

Hosté: prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., Ing. T. Fussgänger, prof. MUDr. O. Šeda, Ph.D., 
prof. MUDr. A. Burgetová, Ph.D., prof. PhDr. M. Miovský, Ph.D., doc. MUDr. L. 
Zlatohlávek, Ph.D. 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK zahájila zasedání v 16:04 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Za 
akademickou část se přihlásil prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. a za studentskou část A. 
Chochola. 

AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

20: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovými materiály) a zeptala se, zda senátorům nebude 
vadit, pokud bude do programu zařazen bod navíc, a to „Schválení záměru vytvoření 
vzdělávacího programu Adiktologie pro AP“. Nikdo ze senátorů nebyl proti, proto byl bod 

zařazen za bod 4) a program zasedání byl schválen v níže uvedeném znění. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu 
AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 min) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 min) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 min) 

4. doc. MUDr. L. Zlatohlávek, Ph.D. – Podmínky PŘ pro nové DSP pro ak. rok 2025/26 (5 
min) 

5. prof. PhDr. M. Miovský, Ph.D. – Schválení záměru vytvoření vzdělávacího programu 
Adiktologie pro AP (5 min) 

6. prof. MUDr. R. Brůha, CSc. –- Změna Volebního řádu AS 1. LF UK (10 min) 

7. prof. MUDr. D. Pokorný, CSc. – Zvážení postoje AS 1. LF UK k situaci ve FN Motol (10 
min) 

8. prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 

9. prof. R. Brůha, CSc. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 

10. doc. MUDr. M. Mlček, Ph.D. – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 min) 

11. Různé (5 min) 

AS 1. LF UK schvaluje předložený program zasedání AS. 

26: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 



3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Pan děkan podal následující informace: 

• Ve středu 12. 3. 2025 proběhlo na fakultě jednání (s prohlídkou) o SIM centru a 
Společné experimentální kardiologické laboratoře; účastnili se zástupci RUK (vedeni 
prof. Fontanou a kvestorem, dále Mgr. Baťková, Ing. Kostelecký) jednalo se o 
pokračování příprav na zahájení stavby rozšíření SIM centra a o financování. 
Výsledkem je předběžný souhlas s dalšími kroky při zajištění financování i paralelních 
akcí. 

• Kampus Albertov – v současné době je vyhloubena jáma, probíhá nadále 
archeologický průzkum, se stavbou se bude moci pokračovat zřejmě až v létě tohoto 
roku; nyní jednání RUK a MŠMT a technická jednání MŠMT s Evropskou komisí 
ohledně splnění komponenty NPO; ohledně dalšího postupu 1. LF a další zúčastněné 
fakulty požadují po rektorátu písemné záruky ohledně pokračování a financování 
stavby. Některé informace byly „karlovsko-albertovským“ fakultám poskytnuty paní 
rektorkou po minulém RKR (10. 3., za fakultu přítomen proděkan prof. Šeda) a online 
dnes 17. 3., kdy byla kromě děkana přítomna i prof. Koziar Vašáková za AS 1. LF UK 
s přáním zachování diskrétnosti o probíhajících jednáních. 

 

16:15 příchod doc. MUDr. J. Živný, Ph.D. 

• Dopisy na RUK ohledně komercializace a transferu – odpověď přišla, adresována 
navíc i AS UK, 1. LF i MFF krátce odpověděly všem osloveným stranám; 

• nesouhlas s nejasnostmi transferu, komercializace, CUIP, CPPT – všechny připomínky 
bere paní rektorka vážně; v současné době VŘ na ředitele CPPT a předsedu správní 
rady CUIP; komentář doplnila prof. Koziar Vašáková, která je členkou Rady pro 
komercializaci 

• Vláda schválila podporu nelékařských oborů – cca 7,5 mil v r. 2025 a cca 20 mil další 
roky, navýšení počtu studujících – zejm. ve studijních programech VO (všeobecné 
ošetřovatelství), dále pak NT a PA (nutriční terapie a porodní asistence) 

• Hospodaření za rok 2024 

• Předběžně je znám rozpis na rok 2025; následně bude připraven rozpočet na rok 
2025; 

• V oblasti výuky mírné navýšení dané navýšením podpory VŠ ve státním rozpočtu 

• Hotova evaluace pedagogického výkonu za rok 2023/24, která bude využita k 
analýze přidělovaných prostředků jednotlivým pracovištím; 

• Vývoj peněz na vědu COOPERATIO 2025: 

• 191,7 mil – cca o 8 mil více než v r. 2024 (4,3 %) 

• Věda r. 2020: 136 mil; věda r. 2025: 192 mil (+56 mil), cca 41 % 

Dotazy ani komentáře ze strany senátorů nebyly. 

4. Podmínky přijímacího řízení pro nové DSP pro ak. rok 2025/26 (písemný podkladový 
materiál zaslán s pozvánkou) 

Doc. MUDr. L. Zlatohlávek, Ph.D. představil přítomným podmínky přijímacího řízení pro 
nové společně uskutečňované doktorské studijní programy Dermatovenerologie a 
Experimentální intenzívní medicína / Experimental intensive care medicine pro 
akademický rok 2025/2026 v kombinované formě studia. 



Dotazy ze strany senátorů nebyly; předseda studijní komise doporučuje předložený 
materiál ke schválení. 

Návrh usnesení: 

„Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy schvaluje podmínky 
přijímacího řízení pro nové společně uskutečňované doktorské studijní programy – 
DSP Dermatovenerologie (LF v Plzni, 1. LF, 2. LF, 3. LF a LF v Hradci Králové)  
a Experimentální intenzívní medicína/Experimental intensive care medicine (3. LF, 1. 
LF, 2. LF, LF v Hradci Králové a LF v Plzni) pro akademický rok 2025/2026“. 

27: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) – schváleno 

5. Schválení záměru vytvoření vzdělávacího programu Adiktologie pro AP (bez písemného 
podkladového materiálu) 

Proděkan pro nelékařské studijní programy prof. M. Miovský informoval přítomné 
senátory o záměru vytvořit vzdělávací program Adiktologie pro anglickou paralelku, 
protože původní záměr, stavět uvedený NMgr studijní program adiktologie na tuzemském 
modelu, nebyl úspěšný. Tuzemské požadavky na adiktology, tím, že jsou standardní 
regulovaná profese ve zdravotnictví, jsou příliš vysoké. V mezinárodní perspektivě vytváří 
nesrovnatelné podmínky pro uchazeče a činí náš program nedostatečně konkurence 
schopný. Malá rozvinutost tohoto oboru a nejednotné podmínky vytváří nepřehledné 
prostředí, kde absentuje sdílený standard a jednotný kompetenční model pro tuto 
profesi. Po vyhodnocení celé první zkušenosti s pokusem program otevřít, došlo k 
přehodnocení původního záměru. Pro SP The International Master’s Programme in 
Addictions (IMPA) bude vytvořena zcela nová akreditace odlišující se od tuzemského 
modelu, která bude odpovídat současné úrovni konkurenčních programů. Zásadním 
důvodem je vstup 1. LF UK do tohoto segmentu na mezinárodní úrovni a vytvoření 
potřebných podmínek pro budoucí upevnění její pozice ve vzdělávání této profese. 
Současně 1. LF UK potřebuje mít silný konkurence schopný program čerpající  
z tuzemských zkušeností a dávající novému SP výhody před jinými SP. Zásadním 
momentem je forma studia, kde se trendově nejvíce prosazují on-line programy. Nový SP 
bude podobně jako programy na Kings College, WCU atd. akreditován v této formě studia 
a na rozdíl od konkurence si ale udrží svůj základní profil integrující pohled na obor 
adiktologie v preventivní a léčebné praxi. 

Návrh usnesení: 

„Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy vyjadřuje souhlas se záměrem 
návrhu akreditovat magisterský studijní program „The International Master‘s 
Programme in Addictions“ (IMPA) v distanční formě studia v jazyce anglickém.“ 

27: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) – schváleno 

6. Změna Volebního řádu AS 1. LF UK (písemný podkladový materiál s vyznačenými 
změnami zaslán s pozvánkou) 

Účelem předkládaného návrhu novely Volebního řádu AS 1. LF UK je změna uspořádání 
ve složení AS 1. LF UK a z něj vyplývající nutná změna průběhu voleb do AS 1. LF UK. 
Důvodem takového návrhu předkládaného děkanem fakulty je reflexe vývoje 1. LF UK, 
k němuž došlo v posledních letech. Stávající Volební řád byl přijat v roce 2019, ale zásadní 
principy voleb a jeho uspořádání jsou již 30 let staré a od té doby v zásadě nezměněné. 
Kromě SP všeobecného a zubního lékařství a doktorských studijních programů a 
zastoupení zahraničních studentů se fakulta zaměřila i na další zdravotnické nelékařské 



obory, jež se na fakultě vyučují v řadě studijních programů. S ohledem na menší počty 
studentů některých oborů nelze za stávající úpravy zaručit jejich pravidelné zastoupení 
v AS 1. LF UK. Studenti těchto ostatních studijních programů byli zastoupeni „pouze“ 
prostřednictvím jimi zvolených akademických pracovníků fakulty, což není obecně zcela 
dostačující, neboť v AS 1. LF UK chybí právě tento studentský prvek. 

Tohoto účelu má být dosaženo rozdělením studentské části akademické obce na 5 kurií. 
Každé z nich bude vyhrazen předpisem stanovený počet volených zástupců, který 
zohledňuje zejména, nikoli však výhradně, početní zastoupení studentů studijních 
programů přináležejících do jednotlivých kurií. 

Z výše uvedeného také plyne potřeba proměnit systém voleb do senátu, a to tak, že 
ustoupíme od historické úpravy jednotné kandidátky. Obě části akademické obce budou 
volit pouze zástupce z „vlastních řad“, tedy akademičtí pracovníci akademické pracovníky 
a studenti studenty, a to každá část akademické obce 15 členů senátu. 

Emancipace studentské komunity umožní, že sami studenti mohou své kolegyně a kolegy 
plně zastoupit na práci senátu, což může plně kompenzovat současnou možnost studentů 
volit i učitele. Z výše uvedeného pak vyplývají i další fakticky vzato technické úpravy VŘ AS 
1. LF UK, které se dotýkají provedení samotných voleb a otázek s nimi souvisejících. 

Děkan fakulty předložil po rozsáhlých diskusích návrh změny VŘ AS 1.LF UK, která zohlední 
právě různorodost skupin studijních programů a měla by zajistit rovnější postavení všech 
studentů fakulty v oblasti realizace aktivního a pasivního volebních práva a zajistit jim 
příslušný hlas v AS 1. LF UK v adekvátním rozsahu. 

Předseda legislativní komise prof. R. Brůha oznámil přítomným senátorům, že na základě 
připomínky Legislativní komise AS UK byla provedena dodatečná legislativně technická 
úprava v textu, která se týká bodu 27) čl. 14 v podobě „protože úspěšně ukončí studium 
a učiní prohlášení podle čl. 9 odst. 2, a je povolán do senátu“ a dále úprava definice v čl. 
2 řádu, a to třetí kurie – spočívající v úpravě textu: bakalářské a navazující magisterské 
studijní programy v českém jazyce. Děkan fakulty na místě navrženou úpravu zahrnuje do 
návrhu vnitřního předpisu. 

Do diskuze se přihlásil doc. M. Mlček, který konstatoval, že je správné zastoupení většího 
počtu studentů, ale že návrh, tak jak je postaven, některé skupiny mírně diskriminuje a je 
zbytečně složitý. Domnívá se, že důsledkem tohoto rozhodnutí zmizí zastoupení mladých 
dynamických pedagogů, asistentů či zástupců teoretických ústavů, kteří mají blíže ke 
studentům a prosazují pro studenty zajímavé věci. 

A. Karas navrhuje formu tajného hlasování o návrhu vnitřním předpisu. 

Paní předsedkyně dala hlasovat o připuštění změn v návrhu, které budou zakomponovány 
do finální podoby návrhu změny Volebního řádu AS 1. LF UK. 

25: 0: 2 (pro: proti: zdrželo se – schváleno) 

Byla ustanovena komise pro tajné hlasování ve složení T. Zima, D. Sedmera, M. Pehr a byl 
upřesněn text na volebních lístcích: 

ANO (souhlasím se změnou Volebního řádu AS 1. LF UK), 

NE (nesouhlasím se změnou Volebního řádu AS 1. LF UK), 

prázdný volební lístek nebo jiný text/emotikon znamená, že se dotyčný zdržel hlasování. 

Návrh usnesení: 

„Akademický senát 1. lékařské fakulty UK schvaluje návrh vnitřního předpisu fakulty – 
změny Volebního řádu AS 1. LF, který předložil děkan fakulty, a rozhodl tento návrh 
vnitřního předpisu postoupit ke schválení AS UK.“ 



Prof. T. Zima seznámil AS s výsledkem tajného hlasování. Bylo vydáno 27 volebních lístků, 
27 jich bylo přijato: 

21: 6: 0 (pro: proti: zdrželo se) – schváleno. 

7. Zvážení postoje AS 1. LF UK k situaci ve FN Motol (bez písemného podkladového 
materiálu) 

Prof. MUDr. D. Pokorný, CSc. konstatoval fakta, která jsou nyní oficiálně prověřována  
v rámci vazebního stíhání některých manažerů v souvislosti s financováním zakázek ve FN 
Motol. Celá kauza manažerů nemocnice, v širších souvislostech, ovlivnila atmosféru 
v nemocnici; včetně klinik, které jsou součástí 1. LF UK. 

AS 1. LF UK bere celou záležitost ve FN Motol na vědomí. 

8. Informace studijní komise AS 1. LF UK 

Předseda komise, prof. Havránek konstatoval, že komise se sešla a zabývala se: 

• problémy týkajícími se objektivizace zkoušení a výsledků zkoušek; 

• návrh systému hodnocení výuky – probíhá společně s Dr. Vejražkou, 
proděkankou Burgetovou a Dr. Štukou; týkalo by se hodnocení stáží u lůžka, 
postgraduálních kurzů, nutnost hodnocení prostředí, zázemí, orientace 
studentů, hodnocení zpětně po ukončení studia atd; 

• příprava profiles. 

9. Informace legislativní komise AS 1. LF UK 

Předseda oznámil, že komise, kromě úprav Volebního řádu AS 1. LF UK, jiné záležitosti 
neřešila. 

10. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK 

Předseda komise oznámil, že komise podněty k projednání žádné neobdržela, věnovala 
se přípravám na schvalování rozpočtu fakulty a dále se věnovala problémům  
s výstavbou Kampusu Albertov. 

11. Různé 

Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští zasedání AS se bude konat dne 14. 4. 
2025. 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat 
M. Koziar Vašákové do 4. 4. 2025 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových 
materiálů nejpozději do 7. 4. 2025. 

Zasedání bylo ukončeno v 17:23 hod. 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF UK 
 

Zapsala: Jana Kolářová 

Ověřili: prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. 

A. Chochola 


